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Nyomtatott és online sajtó 
 

Kövér László: Kiváló az együttműködés Magyarország és Szerbia között 
2025. január 20. – Pannon RTV 

Exkluzív interjút adott a Pannon RTV-nek a magyar Országgyűlés elnöke. Kövér László 

ismertette, kétévente tartanak nyugat-balkáni, illetve délkelet-európai házelnöki találkozót, 

ahol a szerb parlament elnöke mellett a vajdasági parlament elnöke is megjelenik. A két ország 

között 2021 óta létezik egy együttműködési megállapodás is, továbbá a szakbizottságaik is 

rendszeresen találkoznak. „Természetes dolog, hogy itt, Közép-Európában a magyar 

Országgyűlés elsősorban a szomszédokkal próbál meg szorosabb viszonyt ápolni. De hogyha a 

szomszédokat sorra veszem, akkor azt hiszem, hogy a Szerbiában fennálló parlamenti-

diplomáciai kapcsolataink az első helyen vannak. Hadd ne menjek sorba az összes 

szomszédunkon, és ne kelljen elmagyaráznom, hogy melyikkel miért nem vagyunk olyan jó 

viszonyban, mint a szerb parlamenttel. Nyilván ez nem elsősorban a szerb és a magyar 

parlament érdeme, hanem talán onnan datálódik, hogy még annak idején Sólyom László és 

Tadić elnök úr idejében, ha jól emlékszem, akkor indult el a megbékélési folyamat, és aztán 

mindkét országban a politikusok éreztek magukban annyi felelősséget és bátorságot, hogy ezt 

a folyamatot továbbvigyék, és ma eljutottunk oda, hogy gyakorlatilag, nem csak, hogy soha nem 

volt olyan jó viszony Magyarország és Szerbia között mint amilyen most, hanem azt hiszem, 

még Európán belül is példaértékű az, amit mi ketten együtt csinálunk.” 

 

Hankó Balázs: a Virtuózok a nemzeti összefogást jelzi 
2025. január 20. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, Hír TV, M1, Kossuth Rádió  

Magyarságunkat, a nemzeti összefogást jelzi a Virtuózok jubileumi évada, amely a határon túli 

magyar tehetségek felkutatását állította a középpontba - mondta a kultúráért és innovációért 

felelős miniszter a komolyzenei tehetségkutató hétfői budapesti sajtóeseményén. Hankó 

Balázs, a Virtuózok fővédnöke hangsúlyozta: Szlovénia és Szerbia mellett az új évadban 

Ausztria és Montenegró is bekapcsolódik a televíziós műsorba, a Virtuózok évadai immár 

kilenc országban 160 milliós nézettségnél tartanak. Hankó Balázs kitért arra, hogy a határon 

túli előválogatókra Erdélyből, Székelyföldről, Csángóföldről, Kárpátaljáról, a Vajdaságból és a 

Felvidékről érkeztek a kiemelkedő tehetségek. A Virtuózok sikerével a klasszikus zene a 

mindennapi örömünk részévé válik, a zene által közös nyelven beszélünk - fogalmazott a 

miniszter, megemlítve, hogy a magyar zenei oktatás, a Kodály-módszer méltán híres szerte a 

világban. A miniszter elmondta, hogy a jubileumi évad zsűrijében ott lesz mások mellett 

Andrea Bocelli világhírű operaénekes felesége, Veronica Berti Bocelli, valamint José Carreras, 

a spanyol sztárénekes. Nacsa Lőrinc nemzetpolitikáért felelős államtitkár kiemelte: 

tehetségeinket határon belül és túl is fel kell kutatnunk, hiszen egységes nemzetben 

gondolkodunk, ezért is támogatta a nemzetpolitikai államtitkárság, hogy a Virtuózok csapata 

külhoni előválogatókat szervezzen. 
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Szijjártó Péter: tovább fog bővülni a határátkelők száma Romániával 
2025. január 20. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, PestiSrácok.hu, Krónika, maszol.ro 

A magyar és a román kormányzat is elkötelezett a kétoldalú együttműködés fejlesztése mellett, 

amiből mind a két fél sokat profitálhat; tervben van a határátkelőhelyek számának további 

bővítése is a hosszú várakozási időkből fakadó bizonytalanságok kiiktatása érdekében - közölte 

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter hétfőn Bukarestben. A minisztérium 

közleménye szerint a tárcavezető a nemrég hivatalba lépett új kormány több tagjával folytatott 

egyezetései után stratégiai jelentőségűnek nevezte a két ország határát keresztező 

infrastruktúra fejlesztését. Ennek kapcsán arra is emlékeztetett, hogy Románia a magyar 

európai uniós elnökség alatt vált a schengeni övezet tagjává, és ezzel végre megszűnt az 

ellenőrzés a két ország határán, kiiktatva a hosszú várakozási időkből fakadó 

bizonytalanságokat. Üdvözölte, hogy ezzel mostanra tizenkettőről huszonkettőre nőtt az 

átkelőhelyek száma, s így az eddigi harminchétről húsz kilométerre csökkent az átlagos 

távolság az átlépési pontok között. Ugyanakkor kiemelte, hogy a munka nem ért végét, tovább 

fog bővülni az átkelők száma, előkészítették az ehhez szükséges megállapodást, illetve 

megkötötték a szerződést a magyarcsanádi Szent Gellért híd újraépítésére és a Szegedet 

Temesvárral összekötő vasútvonal megtervezésére is. 

 

Emil Hurezeanuval tárgyalt Szijjártó Péter Bukarestben 
2025. január 20. – maszol.ro 

Bukarestben tárgyal Szijjártó Péter. A magyar külgazdasági és külügyminiszter hétfőn Emil 

Hurezeanuval román külügyminiszterrel egyeztetett. A magyar-román egyeztetés előtt 

Magyarország diplomáciájának vezetője találkozott Tánczos Barna pénzügyminiszterrel és 

Cseke Attilával, a fejlesztési tárca vezetőjével. „Ismételten új román kollégát kaptam, úgyhogy 

izgalommal tekintettem első találkozóm elé Emil Hurezeanu miniszter úrral. Abszolút pozitív 

benyomásokat szereztem, a céljaink ugyanis azonosak: a lehető legtöbb jót, a lehető legtöbb 

hasznot kihozni a magyar-román kapcsolatrendszerből mindkét ország, mindkét nemzet 

számára. Szomszédokként a közép-európai térség stabilitásában, békéjében és fejlődésében 

vagyunk érdekeltek. Megállapodtunk a közös fejlesztési programjaink folytatásában, a 

kereskedelem fejlesztésében, az új határkeresztező utak építésében és a még szorosabb 

energetikai együttműködésben” – írta Facebook oldalán Szijjártó Péter.  

 

Nacsa Lőrinc: keresztény örökségünk és hitünk megőrzése nélkül nehezebb 

helyzetben lennénk 
2025. január 20. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Hír TV 

Keresztény örökségünk és hitünk megőrzése és megélése nélkül az ország és a nemzet is 

rosszabb helyzetbe kerülne - hangoztatta a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős 

államtitkára hétfőn Pécsen. Nacsa Lőrinc a pécsi és mecseki "Pálos tematikus utak" 

átadóünnepségén felhívta a figyelmet arra, hogy kormány azért támogatja a vallás- és 

zarándokturizmust, illetve a hétfőn átadottakhaz hasonló utak létrejöttét, mert nemzeti 

kérdésként kezeli a keresztény hit megélését. Kiemelte: a vallás- és zarándokturizmus képes 
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https://www.magyarhirlap.hu/kulfold/20250120-szijjarto-peter-tovabb-fog-bovulni-a-hataratkelok-szama-romaniaval-video
https://maszol.ro/belfold/Emil-Hurezeanuval-targyalt-Szijjarto-Peter-Bukarestben
https://magyarnemzet.hu/belfold/2025/01/tematikus-utak-nyiltak-pecsett?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://magyarnemzet.hu/belfold/2025/01/tematikus-utak-nyiltak-pecsett?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
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megszólítani az embereket, az olyan útvonalak, mint a Pálos tematikus utak pedig 

biztonságérzetet, útmutatást is nyújtanak azoknak, akik irányt keresve részt vesznek egy-egy 

sétán. Mint mondta, a Pécsen és a Mecsekben elkészült két útvonal alkalmas arra, hogy az 

ember elcsendesedjen, megszentelje azokat a helyszíneket, amelyek mellett nap mint nap 

elmegy, továbbá szorosabbá fűzze emberi kapcsolatait. 

         
Soós Zoltán: jelentős eredményeket értünk el Marosvásárhelyen 
2025. – január 20. – MTI, Krónika 

Jelentős eredményeket ért el csapatával első polgármesteri mandátuma során 

Marosvásárhelyen, amelyek az egész városban láthatók - értékelte hétfőn saját teljesítményét 

Soós Zoltán, aki a második mandátumát tölti az erdélyi város élén. A Marosvásárhely élén 

második mandátumát is függetlenként, a magyar politikai szervezetek támogatásával 

megszerző polgármester sajtótájékoztatón számolt be az elért eredményekről és a jövőbeli 

kilátásokról. "Hivatalba lépésem óta a város folyamatosan átalakul. Nem fogok minden egyes 

eredményt részletesen felsorolni, de nyilvánvaló, hogy jelentős eredményeket értünk el, 

amelyek az egész városban láthatóak" - idézte Soós Zoltánt a polgármesteri hivatal 

sajtóosztályának közleménye. 

 

Helyi népszavazáson is döntöttek Pusztinában a magyar misékről 
2025. január 20. – MTI, Krónika 

A moldvai Pusztinában egy afféle helyi népszavazás is megerősítette, hogy többen vannak, akik 

igénylik a magyar miséket, mint ahányan ellenzik vagy szükségtelennek tartják azokat. A 

plébános ez alapján vár püspökségi jóváhagyást ahhoz, hogy 2025-ben is folytathassák a 2024-

ben kísérleti jelleggel bevezetett magyar miséket. A püspökség nem kívánta megmagyarázni, 

miért szabta meg a bákói és pusztinai magyar misék egyidejűségét. Nyisztor Tinka szerint azért, 

mert félnek, hogy terjedni fog az igény. Megjegyezte: Moldvában évszázadokon át nem volt 

magyar mise, a magyarul beszélő csángóknak nem volt honnan megtanulniuk a magyar 

szertartás szövegeit, énekeit. Úgy vélte: a megszabott egyidejűség a bákói misét veszélyezteti 

nagyobb mértékben. Ott érezni fogják a pusztinaiak hiányát.  

 

Tartalmasabbá tenné Hurezeanu a két ország közötti stratégiai partnerséget 
2025. január 20. – erdon.ro 

Emil Hurezeanu külügyminiszter hétfőn Szijjártó Péter magyar külgazdasági és 

külügyminiszterrel tárgyalt, abból az alkalomból, hogy a magyar diplomácia vezetője részt vett 

egy nemzetközi energetikai konferencián Bukarestben. A külügyminisztérium közleménye 

szerint a felek elismerően szóltak a román-magyar kétoldalú párbeszéd dinamikus 

alakulásáról, megvitatták a kétoldalú együttműködés helyzetét és perspektíváit, valamint az 

aktuális európai témákat. A találkozón Emil Hurezeanu hangsúlyozta, hogy tartalmasabbá kell 

tenni a kétoldalú együttműködés alapját jelentő román-magyar stratégiai partnerséget. 

Kifejezte meggyőződését, hogy a közös munkán és együttműködésen alapuló nyitott, 
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pragmatikus hozzáállás lehetővé teszi a kétoldalú kapcsolatok potenciáljának teljes 

kiaknázását - számolt be a külügyminisztérium. 

 

Burduja Szijjártónak az MVM–E.ON-tranzakcióról: Románia meg fogja védeni 

szuverenitását  
2025. január 20. – Krónika 

Méltányos energiaárakra van szükség Európában, és ehhez az összes tagállamnak teljesítenie 

kell a hálózat-összekapcsolási kötelezettségeit, ahogyan azt Románia is megtette – jelentette ki 

Sebastian Burduja energiaügyi miniszter a Szijjártó Péter magyar külgazdasági és 

külügyminiszterrel tartott hétfői találkozóján. Burduja szerint Bukarest nem fogja Európa 

energiabiztonságát azoknak a kezében hagyni, akik az energiát zsarolásra használták. Az 

energiaügyi minisztérium tájékoztatása szerint Burduja kifejtette, hogy Bukarest soha többé 

nem fogja Európa energiabiztonságát azoknak a kezében hagyni, akik az energiát zsarolásra 

használták és használják ma is. „Régiónknak diverzifikálnia kell az energiaforrásait, és a lehető 

legnagyobb mértékben saját magára kell támaszkodnia” – idézte Burduját a közlemény.  

 

A román kormány magyar miniszterét bírálja az EMSZ 
2025. január 20. – Krónika 

Az Erdélyi Magyar Szövetség elutasítja a Tánczos Barna pénzügyminiszter által közölt legújabb 

javaslatot az országos szolidaritási alapról. Az EMSZ szerint elfogadhatatlan a kormány 

döntése, hogy a személyi jövedelemadó 14 százaléka idén ne a megyék szintjén, hanem 

országosan kerüljön kiegyenlítő szétosztásra. Elfogadhatatlannak tartja az EMSZ, hogy újra az 

erdélyiek zsebéből szeretnének még több adót küldeni a Kárpátokon túlra, ,,ezzel is duzzasztva 

az amúgy is vízfejű bukaresti bürokráciát”. Ezzel szemben az Erdélyi Magyar Szövetség azt 

tartaná elfogadhatónak, ha a román költségvetést a pénzügyi decentralizáció útjára terelnék. 

Az EMSZ szerint Románia gazdasági problémaira nem az jelenti a megoldást, ha tovább 

folytatódik az erdélyi önkormányzatok kizsákmányolása és a bukaresti központosítás, hanem 

inkább az, ha adóinkból minél több marad a helyi önkormányzatoknál, és visszaszorítanák az 

állami szervek túlburjánzását.  

 

A Pannónia szállóval együtt újul meg a szatmári filharmónia épülete 
2025. január 20. – maszol.ro 

Kereskényi Gábor polgármester hétfő délben tartott terepszemlét a szatmári régi 

városközpontban található építőtelepen: itt nem csak a város szimbólumának tekintett 

Pannónia (Dacia) szálló épülete újul meg, hanem megkezdték a filharmónia épületének külső 

felújítását is. Nagy erőkkel folyik a munka a szecessziós építészet remekének tartott 

szatmárnémeti Pannónia szállóban. Itt tartott terepszemlét hétfőn Kereskényi Gábor 

polgármester és Maskulik Csaba városmenedzser, akik szemügyre vették a szállodaépülethez 

tartozó, azzal gyakorlatilag összeépített filharmóniaépület felújításának első lépéseit is. A 

szállodaépület felújítása hosszú stagnálás után és egy várva-várt tulajdonoscserét követően 

2023. szeptemberében vette kezdetét. „Az eddigieknél is többen, naponta 70-80-an 
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munkálkodnak az épület felújításán, nagyon komolyan veszik a feladatot, de a tulajdonos is jó 

minőségű munkát vár el. Úgy tűnik, hogy egy éve belül, jövő tavasszal meg is nyílhat a szálloda” 

– tudta meg a maszol.ro Kereskényi Gábor polgármestertől. 

 

Antal Árpád az országos szolidaritási alapról: az EMSZ félreértette – először 

sikerülhet elérni, hogy Bukarest is befizessen 
2025. január 20. – maszol.ro 

Az országos szolidaritási alap nem arról szól, hogy Erdélyből pénz vándorol Bukarestbe, hanem 

éppen ellenkezőleg, végre 35 év után sikerülhet elérni, hogy Bukarest is vállaljon szolidaritást 

az országgal, szögezte le Antal Árpád. Az RMDSZ Országos Önkormányzati Tanácsának elnöke 

az Erdélyi Magyar Szövetség (EMSZ) hétfői közleményére reagált, amelyben úgy fogalmaznak, 

„határozottan elutasítják a kormány – Tánczos Barna pénzügyminiszter által közölt – legújabb 

javaslatát az országos szolidaritási alapot illetően, miszerint a személyi jövedelemadó 14%-a 

ebben az évben ne a megyék szintjén, hanem országosan kerüljön kiegyenlítő szétosztásra”. 

Attól tartanak, ezzel az intézkedéssel „az erdélyiek zsebéből szeretnének még több adót küldeni 

a Kárpátokon túlra, ezzel is csak duzzasztva az amúgy is vízfejű bukaresti bürokráciát”. Antal 

Árpád hangsúlyozta, az EMSZ teljesen félreértette Tánczos Barna pénzügyminiszter szándékát. 

Mint mondta, a szolidaritási alap eddig is létezett, csak Bukarest nem tett hozzá egy vasat sem. 

„Ha a költségvetést elfogadják, most először fog megtörténni, hogy a román főváros is 

hozzájárul ehhez az alaphoz, ez egy nagyon fontos áttörés, és teljesen más irányú, mint ahogy 

az EMSZ képviselői állítják, és amit kifogásolnak” – mondta Antal Árpád. 

        
XXVI. Felvidéki Magyar Bál Köbölkúton 
2025. január 20. – Felvidék.ma, ma7.sk 

Új helyszínen került megrendezésre a XXVI. Felvidéki Magyar Bál. A Kárpát-medencei szintű 

bál évről évre nagy érdeklődésre tarthat számot, határokon túlról is. A szervezők megköszönték 

a huszonöt évig Libádon biztosított lehetőséget, miután a bál idén Köbölkúton, a háromszáz 

vendéget is befogadó Barus Rendezvényközpontban került megrendezésre. A bál célja 

kezdettől fogva egy összetartozást jelképező szórakozás, de lélekerősítő közösséget is alkotó 

találkozás. Évente összejönnek itt távolabbi és anyaországi vendégek, köztük magas rangú 

politikai, társadalmi vezetők, polgármesterek, vállalkozók, civilek és állandó visszajárók. 

„Szívünk, lelkünk nagy kincsét, nemzeti öntudatunkat és Krisztus Urunkba vetett hitünket ne 

tévesszük szem elől egy pillanatra sem…” (Esterházy János) A fenti mottó, valamint a bál 

minden egyes mozzanata, programja, hívogatója, „tartalma” az összetartozást jelképezi, és ezen 

találkozás alkalmával mintha mindenki ismerné egymást. Mert egy vérből valók vagyunk! 

Ezért népszerű és garancia évente a jó hangulat ezen a találkozón. 
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Galántán ünnepelt a Csemadok 
2025. január 20. – Felvidék.ma  

Legnagyobb kulturális szervezetünk, a Csemadok a magyar kultúra napi rendezvényen 

Galántán ismét átadta kitüntetéseit. A január 19-én megtartott ünnepséget megtisztelte 

jelenlétével Tóth László, a Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkársága felvidéki 

főosztályának vezetője, valamint Gubík László, a Magyar Szövetség elnöke, megyei képviselők, 

polgármesterek, civil szervezetek vezetői és természetesen a Csemadok tisztségviselői.  A 

program elején Dráfi Mátyás előadásában elhangzott a Himnusz.  Kölcsey Ferenc 1823. január 

22-én bejezte be a Hymnus, a magyar nép zivataros századaiból című költeményt. Világszerte 

erre emlékeznek a magyarok. Tóth László, a Miniszterelnökség Nemzetpolitikai 

Államtitkársága felvidéki főosztályának vezetője a magyar kormány nevében is üdvözölt 

mindenkit. Külön köszöntötte azokat, akiket elismeréssel jutalmaz a Csemadok, akiket 

lámpásnak nevezett. Szatmárcsekei otthonában írta meg a Himnuszt Kölcsey Ferenc, mely ma 

külhonban van. A megmaradás kulcsa, hogy mit tud teljesíteni a kultúrában egy közösség – 

fogalmazott az államtitkár. Majd felolvasta Nacsa Lőrinc államtitkár levelét: aki szerint méltó 

helyszín Galánta, hiszen Kodály Zoltánnak is ihletet adott a város, itt a magyar szöveg és a 

magyar zene is otthon van. 2025 a jövő nemzedékének éve, s a magyar kormány bízik abban, 

hogy a nemzetpolitika segíteni tud abban, hogy a magyarság kultúrája, anyanyelve örök 

erőforrás legyen a fiatalok számára.  

 

Ádám Zita nyolcvanévesen is úton van 
2025. január 20. – ma7.sk, Felvidék.ma  

Neve fogalom a szlovákiai magyar oktatásügyben, s még inkább fogalom Gömörben. Írhatnám, 

hogy egyszemélyes intézmény, de nem írom, mert ő maga sértődne meg érte, hisz az elmúlt 

évtizedekben fanatikus csapatot épített ki maga köré, akik már vele együtt lélegezve teszik a 

dolgukat. S ezekből már akad elég: iskolai foglalkozások, pedagógiai projektek, szakmai 

konferenciák, módszertani könyvek és segédeszközök létrehozása – sokszor tűnik úgy, hogy a 

szlovákiai magyar oktatás szíve Gömörben van, Rimaszombatban egy makusznyi irodában, 

ahol talán kér ember, ha elfér. De tudjuk, kis helyen is születhetnek nagy dolgok, ha akarat és 

alkotó elme is van hozzá. Ádám Zita a napokban ünnepli a 80. születésnapját.  

   
Dr. Pásztor Bálint: Cél a vajdasági magyarság szülőföldön maradása és a külföldre 

távozottak hazavonzása 

2025. január 20. – Pannon RTV 

A Vajdasági Magyar Szövetség megbecsült partner Szerbiában - erről beszélt Dr. Pásztor Bálint 

pártelnök a Közügyek vendégeként. Az országban zajló tüntetésekkel kapcsolatban kifejtette, 

nem látja azt az ellenzéki erőt, aki mögé az emberek fel tudnának sorakozni, és a jelenlegi szerb-

magyar viszonyt fenntartani. Kifejezte reményét, hogy csillapodnak a kedélyek és ha kell, 

választásokat is kiírnak, de erre valószínűleg nem lesz szükség - emelte ki a VMSZ elnöke. 
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Tízéves a vajdasági magyar gazdaságfejlesztési stratégia. Fontos cél a vajdasági magyarság 

szülőföldön maradása és a külföldre távozottak hazavonzása - tette hozzá. Elkészült most a 

ráncfelvarró stratégia - részletezte. A Vajdasági Magyar Szövetség elnöke hozzátette, a 

külföldön dolgozók itthon is meg tudják találni a számításaikat, ráadásul a közbiztonság 

idehaza sokkal jobb, mint a migránsválság sújtotta nyugat-európai országokban. 

 

Az év legnagyobb helyi rendezvényére készülnek Magyarittabén 
2025. január 20. – Pannon RTV 

A jövő szombati megnyitóval megkezdődik a Magyarittabei Téli Találkozók művelődési 

rendezvénysorozat. Már minden készen áll a bánáti település legnagyobb évi rendezvényére. 

Az utolsó simításokat végzik a magyarittabei Deák Ferenc művelődési otthonban, ahol a 

hétvégén kezdődik a 42. Magyarittabei Téli Találkozók rendezvénysorozat. Kerekes József, 

tanácselnök: „Ezzel büszkélkedünk, hogy Bánátban ez a legnagyobb múlttal rendelkező ilyen 

rendezvénysorozat. Mert tudjuk, hogy szórványban, kis közösségekben a rendezvények teszik 

a közösség életét, és mi ezt már nagyon várjuk, és most is arra készülünk, hogy szombattól 

egészen március 15-ig különböző programokat biztosítsunk a falu legfiatalabbjainak is, de 

úgyszintén az idősebb embereknek is.” A cél az volt, hogy a téli hónapokban kikapcsolódást, 

szórakozási lehetőséget nyújtsanak a falusi embereknek. A rendezvényt Deák Ferenc író 

kezdeményezésére indították útjára. 

 

Szatmári Melitta veszi át a stafétát 
2025. január 20. – Pannon RTV 

Új elnöke lesz a Vajdasági Magyar Versmondó Egyesületnek, Szatmári Melitta személyében – 

ezt a Szabadkai Magyar Rádió Napindítójában jelentette be Hajvert Ákos. A leköszönő elnök 

18 év után adja át a stafétát a korábbi alelnöknek. Mint ismeretes, Hajvert Ákost kinevezték az 

MNT Végrehajtó Bizottságának kultúrával megbízott tagjává, és bár jogilag nem ütközik a két 

pozíció, erkölcsileg indokolt, hogy hátrébb lépjen az egyesület éléről – mondta a műsorban. 

Szatmári Melitta élvezi az elnökség bizalmát, és ugyanúgy közel 20 éve a versmondó egyesület 

vezetőségének része. Szatmári hangsúlyozta, kihívásként éli meg az elnökséget, majd 

hangsúlyozta, továbbra is ugyanazon az úton fognak járni, de tervezik bővíteni a tevékenységük 

körét. 

       
Tart a kárpátaljai gyerekek téli tábora a Rákóczi Szövetség szervezésében 
2025. január 20. – Karpat.in.ua 

Öt héten keresztül több turnusban összesen 700 kárpátaljai magyar és ukrán diákot fogadnak 

a Rákóczi Szövetség téli táborai, amelyek a MOL és a Miniszterelnökség támogatásának 

köszönhetően valósulhatnak meg. A Bereg-vidéki Kisbégányból 9 gyerek érkezett a Téli 

táborba. A háború gyökeresen megváltoztatta a gyerekek életét is, egyre több a szétszakadt 

család. Nagyberegről a legjobb tanulmányi eredménnyel rendelkező diákok érkeztek a Rákóczi 

Szövetség Téli táborába. Ez volt az egyik elismerése erőfeszítéseiknek. A háború a gyerekeket 
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különösen megviseli, hangsúlyozzák a Téli tábor szervezői és támogatói. A pihenés és 

kikapcsolódás az egyik legnagyobb kincs és ajándék, amit jelenleg kaphatnak. A háborús 

hétköznapokban a kárpátaljai magyarság nem veszíti el a reményét. A béke eljövetele, a 

normalitáshoz való visszatérés a közösség alap igénye, hangsúlyozta a Téli táborban a 

Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség elnöke. Brenzovics László kiemelte: a háborús 

válsághelyzet ellenére a kárpátaljai magyarság intézményrendszerei továbbra is működnek, 

például egy iskola és osztály sem szűnt meg, ezt jelentős eredményként kell értékelni. 

 

Megemlékezés Badalón a magyar kultúra alkalmából 
2025. január 20. – Karpat.in.ua 

A Magyar Kultúra Napja alkalmából Kárpátalja számos magyarlakta településén tartanak 

megemlékezéseket, amelyek lehetőséget adnak arra, hogy nagyobb figyelmet szenteljünk 

évszázados hagyományaink, nemzettudatunk erősítésének. Ennek fényében került sor Kölcsey 

Ferenc badalói emléktáblájának megkoszorúzására a KMKSZ és a helyi közösség 

közreműködésével. Nemzeti kultúránknak kivételesen gazdag a kincsestára, melynek része az 

épített örökség. Erre emlékeztet bennünket a Himnusz születésének kétszázadik évfordulóján 

állított dombormű. Értékeink ápolása és továbbadása a felnövekvő nemzedék feladata is, 

hagyományaink megőrzésére és szeretetére pedig a mi kötelességünk őket megtanítani. A mi 

nemzetünket a kultúra tartotta meg az elmúlt ezer esztendőben, mert mindig volt, aki 

továbbadja, emelte ki Hnatik-Riskó Márta a Beregszászi Bethlen Gábor Líceum magyar nyelv 

– és irodalom tanára. A badalói alkalom csak az egyik állomása volt a KMKSZ által támogatott 

rendezvénysorozatnak. A napokban vidékünk számos községében tartanak majd ünnepségeket 

a Magyar Kultúra Napját méltatva. 

 

Bocskor Andrea ezentúl a Külgazdasági és Külügyminisztérium csapatát erősíti 
2025. január 20. – KISZo.net 

A Külgazdasági és Külügyminisztérium csapatát erősíthetem, Kalmár Ferenc Magyarország 

szomszédságpolitikájának fejlesztéséért felelős miniszteri különmegbízott tanácsadójaként – 

jelentette be a volt EP-képviselő. „A külhoni magyar közösségek védelme és a nemzetpolitika a 

magyar külügyi stratégia sarokpontja, így örömmel nézek a munka elé!” – írta közösségi 

oldalán. Bocskor Andrea a nemzeti lista révén első kárpátaljai magyarként kapta meg azt a 

lehetőséget, hogy képviselje a kárpátaljai közösséget és a magyar nemzet ügyét az Európai 

Parlamentben. A képviselő a Fidesz-KDNP színeiben 10 évig tevékenykedett Brüsszelben az 

Európai Parlamentben. 

 

Amit egy hölgy szívesen visel 
2025. január 20. – KISZo.net 

A Beregszászi Keresztény Értelmiségiek Szövetsége (KÉSZ) a Magyar Kultúra Napja 

alkalmából (el)Viselni címmel ruha- és ékszerkiállítást szervezett a Pásztor Ferenc Közösségi 

Házban. Ferku Szilveszter, a Kárpátaljai Megyei Magyar Drámai Színház segédszínésze 

elszavalta Kölcsey Ferenc Himnuszát, majd bemutatta a vendégeket, akik között ott volt 
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Gyebnár István, a beregszászi konzulátus ideiglenes ügyvivője. A diplomata köszöntőjében 

rámutatott: a mostani esemény méltó szimbóluma annak, hogy a kárpátaljai magyarság büszke 

múltjára, de a jövőnek is építkezik. Jakab Eleonóra, a KÉSZ elnöke hangsúlyozta: mára 

hagyománnyá vált, hogy szövetségük valamilyen kiállítással tiszteleg a Magyar Kultúra Napja 

előtt. Ezúttal hölgyeknek szóló bemutatóval készültek. 

 
Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. január 20. – Kossuth Rádió 

 

1991-ben alapították a Romániai Magyar Pedagógusok Szövetségét, vagyis az RMPSZ-t. A 

magyarul tanító pedagógusok érdekvédelmi szövetségének 4 területi, oktatási és módszertani 

központja van: Csíkszeredában, Szovátán, Kolozsváron és Nagyváradon. Az RMPSZ országos 

központja a székelyföldi Csíkszereda. Több mint három évtizedes működés után, szombaton 

immár hivatalosan is végleges székházba költözött a szövetség. A Domus Magisternek nevezett 

ház megvásárlását és felújítását a Nemzetpolitikai Államtitkárság 427 millió forinttal 

támogatta. Az ünnepélyes átadón romániai és magyarországi politikusok vettek részt, valamint 

jelen voltak a Kárpát-medencei magyar pedagógusszövetségek vezetői is. Bíró István 

összeállításában elsőként Burus-Siklódi Botondot, az RMPSZ elnökét halljuk.  

  

Senki se keresse csak a maga javát, hanem a másét is, hangoztatta Tőkés László nyugalmazott 

királyhágómelléki református püspök a felvidéki Szepsiben a református templomban tartott 

hálaadó istentiszteleten, ahol a harmincöt évvel ezelőtti erdélyi gyűjtésekre emlékeztek. Az 

idézet Pál apostolnak a filippibeliekhez intézett leveléből származik. Bartók Csaba riportja. 

 

A délvidéki Horgosnak egykor 8 ezer lakosa volt, ma már csak feleannyian élnek ott. Először a 

90-es évek háborúi miatt költöztek el az emberek, 2000 után pedig amiatt, hogy a vállalatok 

magánosítása következtében megszűntek a munkahelyek. Most egy pozitív fordulat látszik 

kibontakozni: a szomszédos Szeged ipari fejlesztései miatt egyre többen költöznek a 

településre. Sors Róberttel, hivatalos megfogalmazás szerint Horgos helyi közösség 

tanácselnökével, magyarán polgármesterével Németh Ernő beszélgetett.  

 

Folyamatosan találkoznak a székelyföldi gazdaszervezetek tagjai egymással. Hol előadásokon, 

hol termékbemutatókon, hol továbbképzésen vesznek részt, vagy éppen adományokat osztanak 

a rászorulóknak. Becze Istvánnal, a Székely Gazdaszervezetek elnökével egy termékbemutatón 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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találkozott Veres Emese Gyöngyvér, aki kihívásokról, új lehetőségekről, és a gazdatüntetések 

eredményéről is kérdezte. 

 

Idén Nagyváradon tartják a Magyar Színházi Szövetség Fesztiválját, a MAFESZT-et, amelyen 

erdélyi magyar társulatok 14 előadását láthatják az érdeklődők. Ionescu Nikolett riportja. 

 

Kilenc vallási felekezet – közöttük a történelmi magyar egyházak – képviselőinek részvételével 

az Új Ezredév Református Központban tartották meg vasárnap az ökumenikus imahét 

temesvári nyitó rendezvényét. Azt követően készült Lehőcz László összeállítása. 


